

260 (IX). Use of the Central Library at Geneva by the United Nations and the specialized agencies

Resolution of 6 July 1949

The Economic and Social Council,

Having considered the report of the Secretary-General transmitting a proposed definitive plan for the use of the Central Library at Geneva by the United Nations and the specialized agencies,¹

Noting that the Secretary-General's proposals have been drawn up on the basis of recommendations of the International Committee of Library Experts, and in the light of consultations with the specialized agencies concerned.

Expresses its approval of the Secretary-General's plan, it being understood that the works in the Library shall continue to be housed in the European office of the United Nations

261 (IX). Co-ordination of cartographic services of specialized agencies and international organizations

Resolutions of 27 July 1949

A

The Economic and Social Council,

Taking note of the report of the Secretary-General on the co-ordination of cartographic services of the United Nations, specialized agencies and international organizations, of the communications received from Member Governments, of the study on modern cartographic methods, of the report of the experts on cartography, and of the recommendations contained therein,²

Considering that the United Nations urgently needs a cartographic office in order properly to service its main organs and functional and regional commissions and to assist in the co-ordination of its cartographic services with those of the specialized agencies,

Expresses its appreciation of the work accomplished by the meeting of experts;

Invites Member Governments to continue their efforts to stimulate the accurate surveying and mapping of their national territories and to develop close international co-operation in the field, particularly with their neighbouring countries; and

260 (IX). Utilisation de la Bibliothèque centrale de Genève par l'Organisation des Nations Unies et les institutions spécialisées

Résolution du 6 juillet 1949

Le Conseil économique et social,

Ayant étudié le rapport du Secrétaire général transmettant un projet définitif pour l'utilisation de la Bibliothèque centrale de Genève par l'Organisation des Nations Unies et les institutions spécialisées¹,

Prenant acte du fait que les propositions du Secrétaire général sont fondées sur les recommandations du Comité consultatif international d'experts bibliothécaires et tiennent compte des consultations avec les institutions spécialisées intéressées,

Exprime son approbation du projet du Secrétaire général, étant entendu que les ouvrages de la Bibliothèque resteront dans les locaux de l'Office européen des Nations Unies.

261 (IX). Coordination des services cartographiques des institutions spécialisées et des organisations internationales

Résolutions du 27 juillet 1949

A

Le Conseil économique et social,

Prenant acte du rapport du Secrétaire général sur la coordination des services cartographiques de l'Organisation des Nations Unies, des institutions spécialisées et des organisations internationales, ainsi que des communications reçues de Gouvernements Membres, de l'étude sur les méthodes cartographiques modernes, du rapport des experts en matière de cartographie et des recommandations qui s'y trouvent²,

Considérant que l'Organisation des Nations Unies a un urgent besoin d'un bureau de cartographie pour faciliter comme il se doit la tâche de ses principaux organes, de ses commissions techniques et de ses commissions régionales et pour aider à la coordination de ses services cartographiques avec ceux des institutions spécialisées,

Se déclare satisfait du travail accompli par le groupe d'experts;

Prie les Gouvernements Membres de poursuivre leurs efforts en vue d'encourager, dans des conditions qui en garantissent l'exactitude, les levés topographiques et l'établissement de cartes de leurs territoires nationaux respectifs, et d'instaurer dans ce domaine une étroite coopération internationale, notamment entre pays voisins; et

¹ See documents E/1358 and E/1358/Corr.1.

² See documents E/1322 E/1322/Corr.1 and E/1322/Add.1 and 2.

¹ Voir les documents E/1358 et E/1358/Corr.1.

² Voir les documents E/1322 et E/1322/Add.1 et 2.

Instructs the Secretary-General.

1. To consult with Governments concerning the early calling of regional meetings on cartography to be attended by representatives of Governments having a common interest in a specific region;

2. To take the necessary steps at the earliest practicable moment for the co-ordination and development of the existing cartographic services into a cartographic office capable of dealing with the present and growing needs of the United Nations and of providing, in co-operation with international scientific organizations, such assistance as may be requested by the specialized agencies;

3. To continue such efforts as may be necessary in co-ordinating the plans and the programmes of the United Nations and the specialized agencies in the field of cartography, and also to offer assistance in the co-ordination of the programmes of interested international scientific organizations;

4. To proceed with the selection of the recommended panel of consultants; and

5. To publish periodical summaries on cartography that will constitute a report upon activities, progress and plans in this field, so that this exchange of systematically compiled information and experience may facilitate the co-ordination of national programmes and eliminate the duplication of costly experiments.

Charge le Secrétaire général:

1. De se concerter avec les Gouvernements au sujet de l'organisation, à une date prochaine, de réunions régionales consacrées à la cartographie et groupant les représentants des Gouvernements qui ont des intérêts communs dans une même région;

2. De prendre dès que possible les mesures nécessaires pour coordonner et développer les services cartographiques existants de façon à constituer un bureau de cartographie capable de parer aux besoins actuels et croissants des Nations Unies, et de fournir aux institutions spécialisées, en collaboration avec des organisations scientifiques internationales, l'aide que ces institutions solliciteraient;

3. De poursuivre les efforts que pourrait exiger, dans le domaine de la cartographie, la coordination des plans et des programmes de l'Organisation des Nations Unies et de ses institutions spécialisées, et aussi d'offrir son aide en vue de la coordination des programmes des organisations scientifiques internationales intéressées;

4. De constituer le groupe de consultants dont la création est recommandée; et

5. De publier des bulletins périodiques de cartographie qui constitueront un rapport sur l'activité déployée, les progrès réalisés et les plans élaborés dans ce domaine afin, grâce à l'échange de renseignements méthodiquement recueillis et à la mise en commun de l'expérience acquise, de faciliter la coordination des programmes nationaux et d'éviter les expériences coûteuses qui feraient double emploi.

B

The Economic and Social Council.

Having noted that a number of States have expressed views in favour of the absorption or integration of the Central Bureau, International One Million Map of the World into the United Nations,

Requests the Secretary-General to examine the possibility of such absorption or integration in the light of the Council's decisions on the co-ordination of cartographic services.

262 (IX). Relations with inter-governmental organizations

Resolutions of 10 August 1949

A

The Economic and Social Council

Recommends Member Governments which are also members of the International Chemistry Office to take steps within that body to bring about its dissolution and transfer its assets and functions, if appropriate, to other organizations;

B

Le Conseil économique et social.

Constatant qu'un certain nombre d'Etats se sont déclarés favorables à l'absorption du Bureau central des cartes du monde au millionième par l'Organisation des Nations Unies, ou à son intégration à ladite Organisation,

Prie le Secrétaire général d'examiner la possibilité d'une telle absorption ou intégration en tenant compte des décisions du Conseil touchant la coordination des services cartographiques.

262 (IX). Relations avec les organisations intergouvernementales

Résolutions du 10 août 1949

A

Le Conseil économique et social

Recommande aux Etats Membres qui sont également membres de l'Office international de chimie de prendre au sein de cet organisme des mesures pour aboutir à sa dissolution et transférer ses avoirs et ses fonctions, le cas échéant, à d'autres organisations;